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Protokół Nr 5.2023 
z posiedzenia Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu 

odbytego w dniu 19 kwietnia 2023 r. godz. 9:00

W posiedzeniu Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, uczestniczyło 9 członków komisji na ogólną 
liczbę 9 według załączonej listy obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu oraz 
listy obecności osób zaproszonych, stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 9.06.
Podczas rozpoczęcia obrad, brak pana Adama Rozszczypały.

Ad.l. Otwarcie posiedzenia.
Posiedzenie otworzyła pani Alicja Frejlich - Przewodnicząca komisji rolnictwa, ochrony środowiska, 
dróg i transportu.
Na wstępie pani Przewodnicząca powitała wszystkich członków komisji, następnie przeszła do 
realizacji kolejnego punktu posiedzenia.

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
a) protokół z dnia 24 marca 2023 r.

Pani Przewodnicząca poinformowała, iż protokół z dnia 24 marca 2023 r. został wyłożony do 
wglądu przed posiedzeniem, w związku z powyższym zapytała, czy są uwagi do jego treści.

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego zapytała, kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniego 
posiedzenia bez odczytywania.

W głosowaniu udział wzięło 8 członków komisji na ogólną liczbę 9.
Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty jednogłośnie.
„Za" - 8 głosów (Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Wisława Słowik, 
Tomasz Staniek, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański), „przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" 
- 0 głosów.
Wynik z głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

b) protokół z dnia 27 marca 2023 r.
Pani Przewodnicząca poinformowała, iż protokół z poprzedniego posiedzenia został wyłożony do 
wglądu przed posiedzeniem, w związku z powyższym zapytała, czy są uwagi do jego treści.

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego zapytała, kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniego 
posiedzenia bez odczytywania.

W głosowaniu udział wzięło 8 członków komisji na ogólną liczbę 9.
Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty jednogłośnie.
„Za" - 8 głosów (Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Wisława Słowik, 
Tomasz Staniek, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański), „przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" 
- 0 głosów.
Wynik z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do realizacji kolejnego punktu posiedzenia.
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Ad.4. Przyjęcie porządku obrad.
Na salę obrad wszedł pan Adam Rozszczypała (godz. 9.10), dalsze obrady prowadzone są w 9 
osobowym składzie.
Pani Przewodnicząca odczytała proponowany porządek posiedzenia.
Proponowany porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu:

a) w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - Powiatowego Zakładu 
Transportu w Opatowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu 
Powiatu Opatowskiego,

b) w sprawie określenia stawki dotacji przedmiotowej dla Powiatowego Zakładu Transportu 
w Opatowie dla linii komunikacyjnych na rok 2023,

c) w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia,
d) w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Powiatu w Opatowie 

Wacława Rodka.
5. Omówienie projektów uchwał Rady Powiatu:

a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Opatowskiego na lata 2023 - 2026,

b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok.
6. Sprawy organizacyjne.
7. Zamknięcie posiedzenia.

Pani Przewodnicząca zapytała, czy są uwagi do odczytanego projektu porządku obrad.
Wobec ich braku poddała odczytany porządek obrad pod głosowanie.

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.
W głosowaniu udział wzięło 9 członków komisji na ogólną liczbę 9.
„Za" - 9 głosów (Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, 
Wisława Słowik, Tomasz Staniek, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański), „przeciw" - 0 głosów, 
„wstrzymało się" -0 głosów.
Wynik z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do realizacji kolejnego punktu posiedzenia.

Ad. 5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu:
a) w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - Powiatowego Zakładu 

Transportu w Opatowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu 
Powiatu Opatowskiego.
Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Renacie Dobrowolskiej - Kierownikowi Powiatowego 
Zakładu Transportu w Opatowie, która poinformowała, iż zwraca się z wnioskiem, o zwolnienie 
z dokonania wpłaty do budżetu nadwyżki za 2022 rok w kwocie 98 135,15 zł. Zaproponowała, że 
środki te przeznaczy na realizację zadań publicznych w zakresie lokalnego transportu zbiorowego.

O zabranie głosu poprosił pan Jacek Dwojak, który zapytał, czy to Zarząd Powiatu podejmuje taką 
decyzję. Kontynuując radny poruszył problem lokalizacji przystanku przy Starostwie Powiatowym 
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w Opatowie. Powiedział, iż po pierwsze stwarza to niebezpieczeństwo, a po drugie brakuje miejsc 
na parking.

Nawiązując do pierwszego pytania pani Kierownik poinformowała, iż zgodnie z art. 15 ust. 7 
ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych, Rada Powiatu w drodze uchwały może 
zwolnić samorządowy zakład budżetowy z obowiązku dokonania wpłaty nadwyżki środków 
obrotowych ustalonej na koniec okresu sprawozdawczego.

W nawiązaniu do drugiej kwestii poruszonej przez radnego głos zabrał pan Tomasz Staniek - 
Starosta Opatowski, który powiedział, iż zdaje sobie sprawę, że jest to problem i ciągle zastanawia 
się nad tym jak go rozwiązać. Wie, że ruch jest duży, ale mamy swój przystanek, gdyż miesięczna 
opłata na dworcu PKS jest bardzo wysoka.

Pani Przewodnicząca zapytała, czy ma ktoś jeszcze pytania bądź uwagi.

Wobec braku głosów pani Przewodnicząca A. Frejlich poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - Powiatowego Zakładu Transportu 
w Opatowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Powiatu 
Opatowskiego, pytając, kto jest za jego pozytywnym zaopiniowaniem.

Powyższy projekt uchwały w głosowaniu jawnym został pozytywnie zaopiniowany i stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 9 członków komisji na ogólną liczbę 9.
„Za" - 9 głosów (Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, 
Wisława Słowik, Tomasz Staniek, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański), „przeciw" - 0 głosów, 
„wstrzymało się" - 0 głosów.
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

b) w sprawie określenia stawki dotacji przedmiotowej dla Powiatowego Zakładu Transportu 
w Opatowie dla linii komunikacyjnych na rok 2023.
Pani Przewodnicząca ponownie głosu pani Renacie Dobrowolskiej, która poinformowała, iż określa 
się stawkę jednostkową dotacji przedmiotowej na rok 2023 dla Powiatowego Zakładu Transportu 
Zbiorowego w Opatowie w następującej wysokości: kwota jednostkowa - 0,55 zł na 1 
wozokilometr. Nadmieniła, iż ustalenie stawki dotacji przedmiotowej jest niezbędne do 
całościowego rozliczenia.

Pani Przewodnicząca przedłożyła projekt uchwały, następnie zapytała, czy ktoś zgłasza jakieś 
uwagi bądź ma pytania do przedłożonego projektu uchwały.
Wobec ich braku, pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie powyższy projekt uchwały 
pytając, kto jest za jego pozytywnym zaopiniowaniem.

Członkowie komisji w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie 
określenia stawki dotacji przedmiotowej dla Powiatowego Zakładu Transportu w Opatowie dla 
linii komunikacyjnych na rok 2023, który stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.
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Udział w głosowaniu wzięło 9 członków komisji na ogólną liczbę 9.
„Za" - 9 głosów (Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, 
Wisława Słowik, Tomasz Staniek, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański), „przeciw" - 0 głosów, 
„wstrzymało się" -0 głosów.
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

c) w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.
Pani Przewodnicząca wskazała, iż do komisji, wpłynęła petycja w przedmiocie budowy sali 
gimnastycznej. Pan Przewodniczący wskazał, iż niniejsza petycja nie spełnia zapisów art. 4 ust. 2 
pkt 2, art. 5 oraz art. 7 ust. 1 ustawy o petycjach. Pani mecenas poinformowała wskazane przez 
nią zapisy ustawy zawierają wymogi formalne, których niezachowanie powoduje pozostawienie 
petycji bez rozpatrzenia bez wezwania do ich uzupełnienia. Jednym z nich jest wskazanie miejsca 
zamieszkania albo siedziby wnoszącego petycję oraz adresu do korespondencji, w przypadku 
wniesienia petycji przez grupę podmiotów - wskazanie miejsca zamieszkania lub siedziby każdego 
z nich. Kontynuując wyjaśnił, iż petycja wnoszona w imieniu osoby trzeciej winna zawierać także 
nazwę, siedzibę oraz adres do korespondencji lub adres poczty elektronicznej tego podmiotu, 
a także zawierać zgodę podmiotu na złożenie w jego interesie petycji w formie pisemnej albo za 
pomocą środków komunikacji elektronicznej. Pani Przewodnicząca nadmieniła, iż w wyniku 
dyskusji wszyscy członkowie komisji stwierdzili, iż wybudowanie takiej sali gimnastycznej bądź 
rehabilitacyjnej jest potrzebne oraz bardzo istotne dla dzieci, które przebywają w ośrodku 
i w przyszłości będą chcieli skorzystać z programu dofinansującego to zadanie, gdyż należy liczyć 
się z koniecznością zabezpieczenia środków w budżecie.
Pan Przewodniczący nadmienił, iż z uwagi na powyższe, wobec nie spełnienia wymogów 
formalnych przez petycję i braku możliwości wezwania do uzupełniania takiego braku, komisja 
postanowiła pozostawić przedmiotową petycję bez rozpoznania.

O zabranie głosu poprosiła pani Wiesława Słowik, która zapytała o nadawcę petycji.

Odpowiedzi udzieliła pani Przewodnicząca wskazując, iż była to Rada Rodziców Specjalnego 
Ośrodka Szkolno - Wychowawczego - Centrum Autyzmu i Całościowych Zaburzeń Rozwojowych 
w Niemienicach.

O zabranie głosu poprosił pan Jacek Dwojak, który zapytał czy jest to własność powiatu.

Odpowiedzi udzieliła pani Ewelina Płatek - Kosior-obsługa prawna starostwa, która potwierdziła, 
iż nieruchomość, na której zlokalizowany jest Specjalny Ośrodek Szkolno - Wychowawczy - 
Centrum Autyzmu i Całościowych Zaburzeń Rozwojowych w Niemienicach jest własnością 
powiatu. Pani mecenas nadmieniła, iż na znacznej części placu zlokalizowany jest zabytkowy park 
i na pewno wszelkie rozbudowy bądź budowy wymagałyby zgody konserwatora. Dodała, iż sala 
gimnastyczna powinna być połączona z ośrodkiem żeby dzieci nie musiały przechodzić do sali na 
zewnątrz. Pani mecenas poinformował również, iż obecnie trwa analiza w Wydziale Inwestycji 
i Rozwoju Powiatu Starostwa Powiatowego jak możnaby zrealizować tę inwestycję. Należy 
pamiętać, iż wymaga to zabezpieczenia środków w budżecie.

O zabranie głosu ponownie poprosił pan Jacek Dwojak, który powiedział, iż uważa że powinniśmy 
się do tego przychylić, nie patrząc na brak pełnych danych adresata, gdyż dzieci powinny mieć 
zapewnione godne warunki.
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Głos zabrała pani mecenas, która powiedziała, iż nie chodzi o odrzucenie wniosku, ale o fakt że nie 
spełnia on wymogów formalnych określonych w ustawie. Podkreśliła, iż organ prowadzący widzi 
tą potrzebę i jeśli tylko będzie odpowiedni program to będziemy realizować to zadanie.

Pani Przewodnicząca komisji przedłożyła projekt uchwały, po czym zapytała, czy ktoś zgłasza 
jeszcze jakieś uwagi bądź ma pytania do przedłożonego projektu uchwały.
Wobec ich braku, pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie powyższy projekt uchwały 
pytając, kto jest za jego pozytywnym zaopiniowaniem.

Członkowie komisji w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia petycji w sprawie odwołania Starosty Opatowskiego i uznania ją za bezprzedmiotową 
z zakresu administracji rządowej, który stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 9 członków komisji na ogólną liczbę 9.
„Za" - 7 głosów (Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, 
Tomasz Staniek, Maciej Wolański), „przeciw" - 1 głos (Bogusław Włodarczyk), „wstrzymało się" - 
1 głos (Wiesława Słowik).
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

d) w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Powiatu w Opatowie 
Wacława Rodka.
Pani Przewodnicząca odczytała treść projektu uchwały, po czym zapytała, czy ma ktoś pytania 
bądź uwagi.

Wobec braku głosów pani Przewodnicząca A. Frejlich poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Powiatu w Opatowie 
Wacława Rodka, pytając, kto jest za jego pozytywnym zaopiniowaniem.

Powyższy projekt uchwały w głosowaniu jawnym został pozytywnie zaopiniowany i stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 9 członków komisji na ogólną liczbę 9.
„Za" - 7 głosów (Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Bogusław 
Włodarczyk, Maciej Wolański), „przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" - 1 głos (Andrzej Gajek). 
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

Następnie pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu posiedzenia.

Ad. 6. Omówienie projektów uchwał Rady Powiatu:
a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2023 - 2026.
Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Zofii Rusak - Skarbnikowi Powiatu, która 
szczegółowo omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2023 - 2026 stanowiący załącznik nr 14 
do niniejszego protokołu.
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Pani Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do przedłożonego projektu uchwały o zmianie 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego na 
lata 2023-2026.
Wobec braku głosów pani Przewodnicząca przeszła do omawiania kolejnego projektu 
uchwały.

b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok.
Pani Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do przedłożonego projektu uchwały o zmianie 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok.

Wobec ich braku pani Przewodnicząca przeszła do omawiania kolejnego projektu uchwały..

Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

Wobec zrealizowania bieżącego punktu pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do realizacji 
kolejnego punktu posiedzenia.

Ad.7. Sprawy organizacyjne.
Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym punkcie. Nikt nie 
zabrał głosu wobec czego pani Przewodnicząca przeszła realizacji do ostatniego punktu posiedzenia.

Ad.8. Zamknięcie posiedzenia.
Pani Przewodnicząca podziękowała zebranym osobom za przybycie i zamknęła posiedzenie komisji. 
Na tym posiedzenie zakończono (godz. 12:38).

Sylwia Zakrzewska

Przewodnicząca Komisji
rolnictwa, ochrony środowisk^, dróg i transportu

lich
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